
JEGYZŐKÖNYV 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2015. június 18-án 9.00 órai kezdettel 

Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyílt üléséről. 

 

Jelen voltak: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Fenyvesi Zoltán Mihály alelnök 

 

Dr. Áldozó Tamás Róbert 

Császár László 

Dániel Mária Magdolna 

Deák Istvánné  

Dobó Zoltán 

Ferenczi Gábor 

Galambos Szilvia 

Dr. Horváth József  

Kovács Beatrix Zsuzsanna 

Pál Béla 

Pálffy István Sándor 

Papp Tamás 

Tábori Ferenc 

Vörösmarty Éva képviselők 

 

Távolmaradásukat bejelentette: Orbán Imre képviselő 

Jelen voltak továbbá: Molnár Tamás ügyvezető igazgató, Közép-dunántúli 

Regionális Fejlesztési Ügynökség 

Uhrin Csaba közegészségügyi-járványügyi felügyelő, 

Veszprém Megyei Kormányhivatal Népegészségügyi 

Szakigazgatási Szerv 

Troják László főosztályvezető, Veszprém Megyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási Főosztály 

Major László főosztályvezető-helyettes, Veszprém Megyei 

Kormányhivatal Földművelésügyi és Erdőgazdálkodási 

Főosztály 

Fekete-Páris Judit gazdasági igazgató, Balatoni Integrációs 

Kft. 

Petróczi Imre igazgatóhelyettes Balaton-felvidéki Nemzeti 

Park 

Dr. Imre László megyei jegyző 

Horváth Ernő elnöki kabineti titkár 

Diószeginé Tímár Hajnalka irodavezető 

Szász Jutka irodavezető 

Fabacsovics Zoltán irodavezető 

Zsebe Péter önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 16 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. 

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette: 

Orbán Imre képviselő úr. 

 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a 2015. április 30-ai ülésre Orbán Imre a Jobbik 

Magyarországért Mozgalom Képviselőcsoportjának vezetője interpellációt jelentett be „Miért 

tették kampányrendezvénnyé a sümegi megemlékezést” címmel, melyet az Ügyrendi Bizottság 

tárgyalásra alkalmasnak minősített, így a tárgyalandó napirendek közé felvételre került.  

Orbán Imre frakcióvezető az interpellációt a közgyűlésen szóban ismertette, Fenyvesi Zoltán 

alelnök úr távolléte miatt a választ 2015. május 14-én megküldött levelében írásban adta meg.  

 

A Szervezeti és Működési Szabályzat 24. § (5) bekezdése az interpellációra adott válasz után 

– az írásban adott válasz esetén is – az interpelláló képviselőnek 2 perces viszontválaszra ad 

lehetőséget, melynek keretében nyilatkozik arról, hogy a választ elfogadja-e.  

 

Tekintettel arra, hogy Orbán Imre frakcióvezető úr előzetesen írásban bejelentette 

távolmaradását, így a viszontválaszra mai ülésünkön nem kerül sor. 

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2015. június 

18-ai ülésén a napirendi tervezetet tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Indítványozta fentiek figyelembevételével a napirend elfogadását. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül 16 fő jelen volt. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

38/2015. (VI. 18.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2015. június 18-ai nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 

17.) önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

2. A megyei önkormányzatok rendkívüli támogatására pályázat benyújtása 
Előadó: Polgárdy Imre, a közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

 



3 

3. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2014. évi 

megvalósulásáról 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György területfejlesztési referens 

 

4. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének Veszprém Megyei 

Értéktár Bizottsága 2015. február 11. és május 5. között végzett tevékenységéről 

Előadó: Vörösmarty Éva, a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság elnöke 

Előkészítésért felelős: Dr. Derzsenyiné Balajthy Zsuzsanna idegenforgalmi referens, 

bizottsági titkár 

 

5. A megyei területfejlesztési koncepció módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György területfejlesztési referens 

 

6. Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2014. évi tevékenységéről 

Előadó:  Molnár Tamás a KDRFÜ ügyvezető igazgatója 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

7. Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadásáról 

Előadó:  Molnár Tamás a KDRFÜ ügyvezető igazgatója 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

8. Tájékoztató a 2007-2013-as Európai Uniós programidőszak fejlesztéseinek 

eredményeiről Veszprém megyében és hatásukról a megye társadalmi-gazdasági 

viszonyaira 

Előadó: Molnár Tamás a KDRFÜ ügyvezető igazgatója 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

9. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2014. évi tevékenységéről 

Előadó: Bóka István, a Balaton Fejlesztési Tanács elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György területfejlesztési referens 

 

10. Tájékoztató a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Veszprém megye 

Területfejlesztési Programjához kapcsolódó ajánlás véleményezése tárgyú 

válaszleveléről 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

11. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről 

Előadó: Troják László, a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

Foglalkoztatási Főosztály főosztályvezetője 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 
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12. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.) 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 

 

13. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetésről szóló 3/2015. (II.17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Felhívta a figyelmet, hogy Dr. Imre László megyei jegyző úr írásban tájékoztatta a 

képviselőket az előterjesztés - rendelet módosítás – átdolgozásának szükségességéről, 

tekintettel arra, hogy a Megyei Területrendezési Terv felülvizsgálatával kapcsolatos feladat 

megvalósításához további forrás biztosítása szükséges. Az átdolgozott új előterjesztés június 

17-én minden képviselő részére megküldésre került, ezért kérte, a döntéshozatalnál ezen 

előterjesztést vegyék figyelembe. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az átdolgozott előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi 

költségvetéséről szóló 3/3015. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő.  

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és  tartózkodással megalkotta a  

11/2015. (VI. 18.) önkormányzati rendeletet 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/3015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
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A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

2.  Megyei önkormányzatok rendkívüli támogatására pályázat benyújtása 

 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a megyei önkormányzatok rendkívüli támogatására 

pályázat benyújtása tárgyú határozatról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

39/2015. (VI. 18.) MÖK határozatot 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat megtárgyalta a megyei önkormányzati tartalék 2015. évi 

támogatására vonatkozó igény benyújtásáról szóló előterjesztést és ezzel kapcsolatosan az 

alábbi határozatot hozza: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése figyelemmel a Magyarország 2015. évi 

központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 3. melléklet I.7. pontjára, valamint 

III.4. pontja alapján vissza nem térítendő támogatási igényt nyújt be a megyei 

önkormányzatok rendkívüli támogatására és a települési önkormányzatok rendkívüli 

önkormányzati költségvetési támogatására a kötelező feladatok fedezetének megteremtése 

céljából. 

2. A Közgyűlés a benyújtandó támogatási igény összegét 41 782 ezer Ft összegben 

jóváhagyja a határozat 1. melléklete alapján. 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy gondoskodjon a 

pályázat előkészítéséről és intézkedjen benyújtásáról, egyben felhatalmazza annak 

aláírására. 

 

Határidő:  azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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3.  Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2014. évi 

megvalósulásáról 

 

Polgárdy Imre 

A Veszprém Megyei Önkormányzat nevében megköszönte a környezet védelméért felelős 

szervezetek vezetőinek és munkatársainak a beszámoló elkészítéséhez nyújtott szakmai 

tájékoztató anyagok megküldését, a hatékony együttműködést, hiszen jelen előterjesztés az 

általuk végzett szakmai munkán alapul. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás 

 

Pál Béla 

Elmondta, az anyag, melyet kézhez kaptak a képviselők nagyon színvonalas és példaértékű. 

Véleménye szerint a dokumentum élete nem ér véget azzal, hogy most döntenek róla, hanem 

sok okos és előremutató tapasztalatot tartalmaz, amely megfontolandó lesz majd a 

későbbiekben is, főleg az ágazati és a területi operatív program pályázataiban. Felhívta a 

figyelmet, hogy a beszámolóban foglaltak alapján történjen meg mindannak a hasznosítása a 

jövőre vonatkozóan is, amelyre 2014-ig terjedő időszakban teljes képet ad a beszámoló.  

 

Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 

2014. évi megvalósulásáról 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

40/2015. (VI. 18.) MÖK határozatot 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém megyei környezetvédelmi 

program 2014. évi megvalósulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4.  Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének Veszprém Megyei 

Értéktár Bizottsága 2015. február 11. és május 5. között végzett tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

 

Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

Veszprém Megyei Értéktár Bizottsága 2015. február 11. és május 5. között végzett 

tevékenységéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

 

41/2015. (VI. 18.) MÖK határozatot 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a „Beszámoló a 

Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének Veszprém Megyei Értéktár Bizottsága 

2015. február 11. és május 5. között végzett tevékenységéről” tárgyú előterjesztést.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

5.  A megyei területfejlesztési koncepció módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 
Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a megyei területfejlesztési koncepció módosításáról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  
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42/2015. (VI. 18.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a megyei területfejlesztési 

koncepció módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntéseket hozta: 

 

1. A Közgyűlés a megyei területfejlesztési koncepció (továbbiakban Koncepció) 

módosításának lehetőségét megnyitja, figyelemmel 

- Veszprém MJV elfogadott ITS dokumentumára és Veszprém MJV városvezetésének, 

- a járásszékhelyek elfogadásra kerülő ITS dokumentumaira és a városvezetők, 

- valamint a megye további települési polgármesterei, képviselő-testületei 

- és a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium tagjai 

észrevételeire és javaslataira.  

 

2. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy az érintetteket a megyei területfejlesztési koncepció 

módosítására vonatkozó javaslattételi lehetőségéről értesítse. 

 

3. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy a partnerség további biztosítására a megyei sajtóban 

és a megyei önkormányzat honlapján, a Koncepció módosításhoz kapcsolódó javaslattétel 

lehetőségére hívja fel a megye gazdasági, társadalmi és civil szervezetei figyelmét.  

 

4. A Koncepció módosítására irányuló indítványok írásban személyesen, postai vagy 

elektronikus úton 2015. szeptember 10-ig nyújthatók be a megyei közgyűlés elnökéhez. 

 

5. A Közgyűlés felkéri Elnökét a beérkezett észrevételek 2015. novemberi munkaülésen 

történő bemutatására, hogy a Közgyűlés döntsön a befogadásra kerülő indítványokról és 

ez alapján a Koncepció módosítási eljárásának jogszabály szerinti megindításáról. 

Határidő:  1. pont esetében azonnal 

 2. és 3. pontok esetében 2015. június 30. 

 5. pont esetében 2015. november 30. 

Felelős:  megyei közgyűlés elnöke 

 

 

6.  Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2014. évi tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte Molnár Tamás urat, a Közép-Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség 

ügyvezető igazgatóját. 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban a KDRFÜ részéről szóbeli kiegészítést 

kíván-e tenni. 

 

Molnár Tamás nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2014. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

7.  Tájékoztató a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadásáról 

 

Polgárdy Imre 

Megkérdezte Molnár Tamás ügyvezető igazgató urat, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban a 

KDRFÜ részéről szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Molnár Tamás nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásul vételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú 

Nonprofit Kft. 2015. évi üzleti tervének elfogadásáról szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
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8.  Tájékoztató a 2007-2013-as Európai Uniós programidőszak fejlesztéseinek 

eredményeiről Veszprém megyében és hatásukról a megye társadalmi-gazdasági 

viszonyaira 

 

Polgárdy Imre 

Megkérdezte Molnár Tamás ügyvezető igazgató urat, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban a 

KDRFÜ részéről szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Molnár Tamás nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásul vételre javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás 

 

Pál Béla 

Hangsúlyozta, a Közép-dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit 

Kft. mindhárom anyaga korrekt, teljes körű. Elmondta, örömmel olvasta a tájékoztatóban, 

hogy a Közép-dunántúli Operatív Program területén a legsikeresebb pályázó Veszprém 

megye volt, a legnagyobb összegű támogatást a megye kapta. Sajnálatosnak nevezte azonban, 

hogy ha az operatív programokhoz hozzáadják az ágazati operatív programokat, akkor már 

Veszprém megye háttérbe szorul. A dokumentum erényének nevezte, hogy áttekintést ad 

arról, milyen változások történtek a megye foglalkoztatási, társadalmi, gazdasági 

viszonyaiban, mennyire voltak sikeresek a fejlesztések. Hozzátette, a megjelenő 

pályázatoknál a tapasztalatokat hasznosítani lehetne. Megjegyezte, néhány esetben indokolt 

lenne pontosabban fogalmazni. Példáként megemlítette Sümeg és Várpalota térségét, ahol 

nem valósult meg útfejlesztés. Hozzászólásában reményét fejezte ki, hogy a következő 

Európai Uniós támogatási ciklus is legalább ilyen sikeres lesz. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a 2007-2013-as Európai Uniós programidőszak fejlesztéseinek 

eredményeiről Veszprém megyében és hatásukról a megye társadalmi-gazdasági viszonyaira 

című tájékoztatót tudomásul vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Molnár Tamás ügyvezető igazgató úrnak a tájékoztatók elkészítését és további 

jó munkát kívánt a későbbiekben. 

 

9.  Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2014. évi tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 
Köszöntötte Fekete-Páris Juditot, a Balatoni Integrációs Kft. gazdasági igazgatóját. 
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Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Megadta a szót igazgató asszonynak. 

 

Fekete-Páris Judit 

Köszöntötte a résztvevőket, majd megköszönte a közgyűlés tagjainak, hogy tárgyalják a 

Balaton Fejlesztési Tanács tájékoztató anyagát. Elmondta, az előterjesztésben igyekeztek 

részletes leírást adni a tanács 2014. évi tevékenységéről. Hozzátette, ahogy Veszprém 

megyének, úgy nekik is legfontosabb feladatuk a 2014-2020-as tervezési időszakra való 

felkészülés, ennek kapcsán elkészült a Balaton kiemelt üdülőkörzetre vonatkozó koncepciós 

stratégiai operatív program és egyéb fejlesztési dokumentumok. Kiemelte, folyamatban van 

egy kormány előterjesztés előkészítése, amely tartalmazza a dokumentumok jóváhagyását és a 

balatoni fejlesztések megvalósítási lehetőségeit. Megjegyezte, az üdülőkörzet főbb társadalmi, 

gazdasági folyamatait bemutató elemzést is készítettek, amely részletes adatokat tartalmaz az 

üdülőkörzet Veszprém megyében található területeiről.  

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

Hozzászólás 

Pál Béla 

Véleménye szerint a Magyarországon működő térségi fejlesztési tanácsok közül a 

legsikeresebb a Balaton Fejlesztési Tanács, amelyben nagy szerepe van a tanács 

munkaszervezetének. Elmondta, a munkaszervezet által elkészített előterjesztés igényes, mely 

meghatározza a Balaton fejlesztésének a jövőbeli irányát. Megkérdezte, hogy ebben az évben 

milyen pénzügyi eszközökkel gazdálkodhat a Balatoni Fejlesztési Tanács. Hozzátette a 

Magyar Szocialista Párt frakciója nevében példaértékűnek tartja a munkát, amely túlmutat a 

térségi fejlesztési tanács szerepkörén.  

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Balaton Fejlesztési Tanács 2014. évi tevékenységéről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Fekete-Páris Judit igazgató asszonynak a tájékoztató elkészítését és további jó 

munkát kívánt a jövőbe is. 

Pál Béla 

Ügyrendi indítványként kezdeményezte, hogy mivel a Balaton Fejlesztési Tanács 2014. évi 

tevékenységéről szóló napirend tárgyalásakor nem volt módja igazgató asszonynak 

megválaszolnia az általa feltett kérdést, a napirendet érintő szavazást követően, tegyék 

lehetővé a tájékoztatóval kapcsolatos kérdésre történő válaszadást. 
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Polgárdy Imre 

Elfogadta Pál Béla frakcióvezető észrevételét, majd indítványozta szavazzanak a már 

tudomásul vett tájékoztatóval kapcsolatos kérdésre történő válaszadás lehetőségéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Balaton Fejlesztési Tanács 2014. évi tevékenységéről szóló, már 

tudomásul vett tájékoztatójával kapcsolatos kérdésre történő válaszadás lehetőségét 

támogatta. 

 

Polgárdy Imre 

Megadta a szót Fekete-Páris Judit igazgató asszonynak Pál Béla frakcióvezető úr kérdésének 

megválaszolására. 

 

Fekete-Páris Judit 

Elmondta, hazai fejlesztésekre nagyjából 70 millió forint áll rendelkezésre, ez a tanács 

döntése alapján vízbiztonság, közbiztonság, kiemelt programok támogatására kerül 

felhasználásra. Emellett a tanács 65 millió forintos állami támogatásban is részesül, amely a 

tanács törvényben megfogalmazott alapvető feladatainak ellátását, valamint a munkaszervezet 

működését biztosítja. 

 

 

 

10. Tájékoztató a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Veszprém megye 

Területfejlesztési Programjához kapcsolódó ajánlás véleményezése tárgyú 

válaszleveléről 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Veszprém megye Területfejlesztési 

Programjához kapcsolódó ajánlás véleményezése tárgyú válaszlevélről szóló tájékoztatót 

tudomásul vette. 
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11. Tájékoztató Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről 

 

Polgárdy Imre 
Köszöntötte Troják László urat, a Veszprém Megyei Kormányhivatal Foglalkoztatási 

Főosztály főosztályvezetőjét. 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Troják László nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta.  

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás 

 

Pál Béla 

Elmondta, a tájékoztatót összehasonlítva a 2007-2013. közötti fejlesztésekről szóló 

előterjesztéssel, vagy a Balatoni Fejlesztési Tanács dokumentumával, sok értékes 

következtetésre juthatunk, amely majd lehetőséget ad a foglalkoztatás bővítésére. Véleménye 

szerint ma Veszprém megyében a foglalkoztatás bővítése az egyik legfontosabb kérdés.  

 

Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, a megye településeinek nagy része már megtárgyalta a hasonló tárgyú színvonalas 

előterjesztéseit és részt vettek olyan egyeztetésen, amely érintette a munkaerő-piaci 

változásokat. Ezek közé sorolta a területfejlesztési szakmai kollégium összejövetelét is, mivel 

a területi operatív program prioritásai, illetve tervezett programjai között szerepel a 

munkaügyi paktumok megkötése. Elmondta, a korábbi évekhez képest a problémák más 

irányúak, a megye jelentős részében egyre inkább azzal a problémával kell megküzdeni a 

munkaadóknak, hogy támogatást nyújtsanak, és elegendő munkaerő dolgozzon, sok területen 

már munkaerőhiány van. Hozzátette a legutóbbi pápai állásbörze során a munkaadók 909 

álláshelyet kínáltak fel az álláskeresők számára, a 600-700 megjelent álláskereső 80%-a 

gyorsan leigazoltatta a megjelenést igazoló dokumentumot és távozott. Elmondása szerint 

nagyon nehéz ez a helyzet, hiszen eközben komoly fejlesztésekkel állnak elő a munkaadók, 

amelynek önkormányzati oldalról örülni kell, mivel a beruházásokból több munkahely a több 

munkahelyből több iparűzési adó keletkezik. 

 

Megkérdezte, van-e szakmán belül kialakult vélemény, hogy mekkora lehet a 

feketefoglalkoztatás, mekkorák még azok a tartalékok, amelyek bevonhatóak a munka 

világába. Van-e arra nézve elképzelés, – melyet Schwartz Béla vetett fel a kollégiumi ülésen – 

hogy a Területi Operatív Program programjaiból támogathatóak-e olyan fejlesztések, amelyek 

a munkaerő mobilitását segítenék elő, például munkásszálló építését, üzemeltetését tennék 

lehetővé. Megjegyezte, Pápán a kollégiumban hónapok óta munkások élnek, annyian jönnek 

az ország különböző részeiből dolgozni a térségbe. Elmondta, lassan a kereslet lesz magasabb 

és nem a kínálat, beleértve a közigazgatásban dolgozókat is, egyre nehezebb szakképzett 

munkatársakat találni. Reményét fejezte ki, hogy a területi operatív program hatására a 

munkaerő-piaci folyamatok jobban tudják szolgálni a helyi gazdaságot.  

 

Ferenczi Gábor 

A Jobbik Magyarországért Mozgalom frakciója nevében megköszönte a színvonalas és 

önmagán túlmutató anyagot. Elmondta, egyetért Dr. Áldozó Tamás képviselő úrral, miszerint 
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nagy „egyenetlenségek” vannak a megyében a foglalkoztatás területén. Példaként említette 

Ajkát és Devecsert: Ajkán munkaerőhiánnyal kell számolni, hiszen multinacionális vállalat 

nem talál magának alkalmazottat, míg Devecserben az álláskeresők vannak többségben, vagy 

olyan emberek, akik csak 40-50 km-es körzetben találnak maguknak munkát. A cél, hogy 

ahol nincs munkahely, ott a munkahelyteremtés felé kell elmozdulni. A Jobbik álláspontja 

szerint a Start munkaprogram nem foglalkoztatáspolitikai, hanem szociálpolitikai kérdés, 

hiszen félő, hogy a Start munkaprogramban részt vevőket oly módon számítják be a 

foglalkoztatáspolitikai statisztikai adatokba, hogy ők is a munkaerőpiacon szerepelnek, 

miközben mindenki tudja, hogy az ő juttatásuk nem nevezhető jövedelemnek. Tapasztalatai 

alapján elmondta, a jelenleg érvényben lévő neoliberális gazdaságpolitikai szemlélettel 

szemben a Jobbik Magyarországért Mozgalom teljesen más gazdaságpolitikában hisz, egy 

patrióta nemzetgazdaság kialakítását tartják Magyarország egyetlen esélyének a jövőre nézve. 

A foglalkoztatáspolitikában pedig fő különbségnek tekintik, hogy a versenyképes béreket nem 

a munkáltató, hanem a munkavállaló szemszögéből nézik. Véleménye szerint rövid határidőn 

belül el kellene kezdeni a magyar bérszínvonalat oly mértékben növelni, hogy a jelenleg is 

külföldre tartó fiatalokat, gyerekes családokat itthon tudják tartani. Reményét fejezte ki, hogy 

változni fog a szerintük hibás szemlélet, és a munkabérekre végre a magyar munkavállalók 

szemszögéből fognak tekinteni. 

 

Deák Istvánné 

Elmondta, az előterjesztésben nagy terjedelmet szántak a felnőtt képzésre. A GINOP ifjúsági 

garancia programmal kapcsolatban felhívta a figyelmet, hogy a 2015/2016-os tanévben a 

közoktatásban, a szakképzésben megjelent kapacitástörvény néhány szakmában - Veszprém 

megye tekintetében - korlátozott képzést ír elő, például a cukrász, az élelmiszer-, vegyi- és 

gyógynövényeladó illetve a szakács szakma. Felnőtt képzésben és pályázatban viszont 

támogatandó. Célszerűnek tartaná, ha a következő tanévben, amikor a Nemzetgazdasági 

Minisztérium előtt lesz a kapacitástörvény, - a 2016/2017-es tanév - a szabályozás 

tapasztalatait áttekintenék a jogalkotók, mert ha Veszprém megyében továbbra is korlátozás 

lesz érvényben az iskolarendszeren belüli képzésben, az hiányt fog jelenteni a felnőtt 

képzésben is, tehát más forrásból kell pótolni azt. Véleménye szerint indokolt lenne, ha a 

szervezetek egymással egyeztetve határoznák meg a szükségleteket. Elmondta, a 

kereskedelmi és iparkamara szakmai elképzeléseit szintén nagyon nehéz érvényesíteni a 

munkaerő szempontjából. Elmondta továbbá, hogy kapacitások vannak, intézmények 

tudnának segíteni ennek a programnak a sikeres megvalósításában, így nem felnőttképzésben, 

átképzésben kellene megvalósítani és az erre szánt forrást át lehetne csoportosítani fontosabb 

területekre. 

 

Troják László 

Elmondta, főosztályvezetőként a 2015. április 1-ei integrációt követően abban a szerencsés 

helyzetben van, hogy a munkaügyi felügyelőség irányítása is hozzá tartozik. Hangsúlyozta, 

éves szinten 700 munkaügyi ellenőrzést tartanak, melynek során 36-38%-ban találkoznak 

feketefoglalkoztatással, magyarán ennyi munkaadó nem jelenti az adóhatóság felé a 

munkavállalót, ennyivel is csökkentve az állam felé beérkező adó összegét. Kiemelte, a 

legálisan dolgozó vállalkozásoknak ez rendkívül nagy versenyhátrányt jelent. 

Az ifjúsági garancia programról elmondta, hogy vannak tervezett képzések, ez egy új projekt. 

A nemzeti foglalkoztatási alap decentralizált kerete Veszprém megyében több mint 80 millió 

forint, ebből 26,3 millió forint „vállalkozóvá válás” támogatásokra költenek. Hozzátette a 

pályázatok hamarosan kiírásra kerülnek.  

A munkásszállók építésével kapcsolatban megjegyezte, jelenleg ilyen beruházásokra nincs 

lehetőségük. Közel 20 millió forintot tudnak lakhatási támogatásra elkölteni, amennyiben 

igény merül fel e tekintetben. Azok a munkavállalók tudják ezt igénybe venni, akik távol a 

lakóhelyüktől találnak csak munkát és megfelelnek a feltételeknek. 
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Polgárdy Imre 

Megköszönte főosztályvezető úrnak a tájékoztató elkészítését és további jó munkát kívánt. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

nélkül és 1 tartózkodással a Veszprém megye foglalkoztatási helyzetéről szóló tájékoztatót 

tudomásul vette. 

12.  Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.)  

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a 

bizottsági döntésekről (II.), a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről 

(III.) 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

43/2015. (VI. 18.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 24/2015. (IV. 30.) MÖK határozatra, a 

25/2015. (IV.30.) MÖK határozatra, a 26/2015. (IV. 30.) MÖK határozatra, a 28/2015. 

(IV.30.) MÖK határozatra, a 30/2015. (IV. 30.), 31/2015. (IV. 30.), 37/2015. (IV. 30.) MÖK 

határozatok 3. pontjaira adott jelentést, továbbá a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben 

hozott döntését elfogadta. 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

13.  Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2015. április 16. – 2015. június 1.) 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló tájékoztatót 

tudomásul vette. (A közgyűlés tagjai közül egy fő nem vett részt a szavazáson.) 

Az elfogadott napirendi pontok megtárgyalását követően: 

Pál Béla 

Megjegyezte, hogy több olyan eseményre későn került kiküldésre a meghívó, amely fontos 

tartalommal bírt, mint például a következő időszak pályázati lehetőségeiről szóló előadások, 

fórumok. Tisztelettel kérte Elnök urat, amennyiben módja van, érje el, hogy a meghívót 

időben küldjék meg meghívottak részére. 

Dr. Imre László 

Felhívta Pál Béla frakcióvezető úr figyelmét, hogy azon rendezvények esetében, melyeket a 

Veszprém Megyei Önkormányzat rendez, mindig időben kiküldésre kerül a meghívó, viszont 

amely eseményt más szervezet rendez annak meghívóját csak akkor tudja az önkormányzat 

továbbítani, amikor azt megkapja.  

Pál Béla 

Biztosította arról megyei jegyző urat, hogy tisztában van azzal a ténnyel, miszerint a megyei 

önkormányzat a lehető leggyorsabban igyekszik az információkat továbbjuttatni a meghívott 

személy részére. Elmondta, kérdése arra irányult csupán, hogy más által szervezett 

képzéseknél is, ha lehet, érje el a megyei önkormányzat, hogy a meghívók időben 

megérkezzenek a meghívottak számára.  

Polgárdy Imre 

Megköszönte a közgyűlésen történő részvételt és az ülést 9.55 órakor bezárta. 

A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztések a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére már megküldésre kerültek. 

k.m.f. 

 Polgárdy Imre Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 


